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Protokół  

z posiedzenia Komisji Budżetu, Oświaty, Kultury i Zdrowia oraz Komisji 

Infrastruktury, Rozwoju Wsi i Rolnictwa  

Rady Gminy Miedźno  

odbytej w dniu 26 listopada 2013r. 

 

 
W posiedzeniu komisji uczestniczyli: 

1. Janina Antczak  

2. Wojciech Tałajczyk 

3. Mirosław Zawada 

4. Zdzisław Bęben  

5. Grażyna Gorzałka  

6. Henryk Owczarek  

7. Adam Leśnikowski 

8. Adam Habrajski 

9. Mirosław Oziembała 

10. Józef Wąs 

11. Marcin Sznober 

12. Czesław Trzepizur 

13. Andrzej Kluczny 

14. Andrzej Ciesielski 

 

Ponadto w posiedzeniu uczestniczyli: 

1. Andrzej Szczypiór – Wójt 

2. Zbigniew Ciesielski – Zastępca Wójta 

3. Leszek Idasz – Przewodniczący Rady 

4. Teresa Ściebura – Skarbnik Gminy 

5. Roman Minikna – Starosta Powiatu Kłobuckiego 

 

Porządek posiedzenia: 

1. Otwarcie posiedzenia komisji. 

2. Zaopiniowanie budżetu gminy na 2014 r. 

3. Zaopiniowanie projektów uchwał. 

4. Sprawy różne. 

5. Zakończenie posiedzenia komisji. 

 

W dniu 26 listopada 2013 r. odbyło się wspólne posiedzenie Komisji Budżetu, Oświaty, 

Kultury i Zdrowia oraz Komisji Infrastruktury, Rozwoju Wsi i Rolnictwa. Głównym tematem 

posiedzenia było omówienie projektu budżetu gminy na 2014 rok. 

Otwarcia wspólnego posiedzenia Komisji, powitania obecnych oraz przedstawienia porządku 

obrad dokonała przewodnicząca Komisji Budżetu, Oświaty, Kultury i Zdrowia Janina 

Antczak, informując jednocześnie o możliwości zgłaszania zmian do porządku obrad. 

Wobec braku propozycji zmian Przewodnicząca poddała porządek posiedzenia  

pod głosowanie.  

Głosowało 12 radnych w tym: 

 głosów „za”    - 12 

 głosów „przeciw”   - 0 

 głosów „wstrzymujących się”  - 0 
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Porządek obrad po został przyjęty jednogłośnie. 

 

Radny Owczarek poinformował, że Zarząd Stowarzyszenia Razem na wyżyny zaprasza na 

bezpłatne warsztaty informacyjne z zakresu wdrażania Lokalnej Strategii Rozwoju 

Stowarzyszenia Razem na wyżyny w dniu 28 listopada 2013 r. o godz. 15.00 w Urzędzie 

Gminy Miedźno. 

 

O godz. 13.05 radny Bęben przybył na posiedzenie komisji. 

 

Ad. pkt 2. 

Przewodnicząca Komisji zwróciła się do Skarbnika Gminy, aby ta omówiła projekt budżetu. 

 

O godz. 13.08 radny Oziembała przybył na posiedzenie komisji. 

 

Skarbnik rozpoczęła omawianie projektu budżetu od projektu dochodów budżetowych na 

2014 r. 

Skarbnik powiedziała, że w: 

 dziale 010 Rolnictwo i łowiectwo, rozdział 01010 Infrastruktura wodociągowa  

i sanitacyjna wsi, kwota 1.234.731,00 zł dotyczy budowy kanalizacji przy ulicy 

Częstochowskiej (część północna) i M. Konopnickiej w Miedźnie. Dodała, że 

inwestycja ma się zakończyć do 30.06.2014r.  i po rozliczeniu inwestycji do budżetu 

wpłyną środki od Marszałka za jej zrealizowanie; rozdział 01095 Pozostała 

działalność kwota 1.700,00 zł wpłynie z najmu i dzierżawy majątku jst; 

 dziale 400 Wytwarzanie i zaopatrywanie w energię elektryczną, gaz i wodę 
złożono dochód w kwocie 50.000,00 zł ze sprzedaży wody z ujęcia wody w Mokrej 

oraz kwotę 500,00 zł z odsetek za zwłokę w opłatach; 

 dziale 600 Transport i Łączność przyjęto wpływ w kwocie 5.000,00 zł za zajęcie 

pasa drogowego; 

 dziale 700 Gospodarka mieszkaniowa założono dochód w kwocie 114.732,00 zł, z 

tego kwota 7.012,00 zł dotyczy wpływu z opłat za zarząd, użytkowanie i użytkowanie 

wieczyste nieruchomości, kwota 107.220,00 zł dotyczy wynajmu mieszkań 

komunalnych, a kwota 500,00 zł dotyczy odsetek za zwłokę w opłatach; 

 dziale 710 Działalność usługowa wpłynie dotacja w wysokości 4.000,00 zł od 

Wojewody Śląskiego na utrzymanie grobów żołnierskich; 

 dziale 750 Administracja publiczna, rozdział 75011 Urzędy Wojewódzkie wpłynie 

dotacja Wojewody Śląskiego w kwocie 47.182,00 zł dla Urzędu Stanu Cywilnego, 

ewidencji ludności oraz na zarządzanie kryzysowe; rozdział 75023 Urzędy Gmin 

założono dochody z różnych opłat w kwocie 5.000,00 zł, odsetek od lokat w kwocie 

17.000,00 oraz dochody z refakturowania w kwocie 15.000,00 zł. 

 dziale 751 Urzędy naczelnych organów władzy państwowej, kontroli i ochrony 

prawa oraz sądownictwa przyjęto dotację w kwocie 1.335,00 zł na aktualizację spisu 

wyborców; 

 dziale 752 Obrona narodowa, Wojewoda Śląski przekaże dotację w wysokości 

600,00 zł na szkolenie obronne pracowników Urzędu; 

 dziale 756 Dochody od osób prawnych, od osób fizycznych i od innych jednostek 

nieposiadających osobowości prawnej oraz wydatki związane z ich poborem, 

rozdział 75601 Wpływy z podatku dochodowego od osób fizycznych założono 

dochód na poziomie 13.200,00 zł, rozdział 75615 Wpływy z podatku rolnego, 

podatku leśnego, podatku od czynności cywilnoprawnych, podatków i opłat 

lokalnych od osób prawnych i innych jednostek organizacyjnych założono dochód 
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w kwocie 803.076,00 zł, rozdział 75616 Wpływy z podatku rolnego, podatku 

leśnego, podatku od spadku i darowizn, podatku od czynności cywilnoprawnych 

oraz podatków i opłat lokalnych od osób fizycznych założono dochód w kwocie 

978.694,00 zł; rozdział 75618 Wpływy z innych opłat stanowiących dochody 

jednostek samorządu terytorialnego na podstawie ustaw założono dochody  

z opłaty skarbowej w kwocie 10.000,00 zł, z opłat za zezwolenia na sprzedaż alkoholu 

– 101.000,00 zł, wpływy z innych lokalnych opłat pobieranych przez jst na podstawie 

odrębnych ustaw (opłata planistyczna, opłata adiacencka, opłata za gospodarowanie 

odpadami) – 839.600,00 zł oraz dochód z pozostałych odsetek w kwocie 1.000,00 zł; 

rozdział 75621 Udziały gmin w podatkach stanowiący dochód z budżetu państwa 
- podatek ministerialny od osób fizycznych w kwocie 2.991.323,00 zł oraz od osób 

prawnych w kwocie 6.000,00 zł; 

 dziale 758 Różne rozliczenia, rozdział 75801 Część oświatowa subwencji ogólnej 

dla jednostek samorządu terytorialnego wpłynie kwota 6.077383,00 zł, rozdział 

75807 Cześć wyrównawcza subwencji ogólnej dla gmin w kwocie 4.243.988,00 zł, 

rozdział 75831 Część równoważąca subwencji ogólnej dla gmin w kwocie 

164.516,00 zł; 

 dziale 801 Oświata i wychowanie założono wpływ ze stołówek szkolnych  

i przedszkolnych oraz usług w kwocie 190.500,00 zł; 

 dziale 852 Pomoc Społeczna założono dochody w kwocie 2.087.957,00 zł; 

Przewodniczący Rady powiedział, że Pomoc Społeczna otrzyma ponad 200.00,00 zł 

mniej niż w poprzednim roku. 

Skarbnik wyjaśniła, że Wojewoda Śląski obniżył dochody. 

Wójt dodał, że trakcie roku Wojewoda zwiększa lub zmniejsza dotacje. 

Skarbnik powiedziała, że jeżeli brakuje środków na zasiłki to Wojewoda zwiększa 

plan. 

 dziale 900 Gospodarka komunalna i ochrona środowiska, rozdział 90001 

Gospodarka ściekowa i ochrona wód – wpłynie dotacja z Narodowego Funduszu 

Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej (NFOŚiGW) w kwocie 24.850,00 zł za 

budowę przydomowych oczyszczalni ścieków, rozdział 90019 Wpływy i wydatki 

związane z gromadzeniem środków z opłat i kar za korzystanie ze środowiska – 

założono wpływ z różnych opłat w kwocie 7.000,00 zł; rozdział 90020 Wpływy  

i wydatki związane z gromadzeniem środków z opłat produktowych w kwocie 

600,00 zł. 

Radny Trzepizur zapytał, czy przydomowe oczyszczalnie ścieków będą budowane  

w przyszłym roku.  

Wójt odpowiedział, że jak ma wnioskować o dofinansowanie skoro nie ma tylu 

chętnych. Dodał, że aby złożyć wniosek potrzeba przynajmniej 50 chętnych, a  

w obecnej inwestycji część osób nie zakwalifikowała się ze względu na warunki 

gruntowe. 

Radny Trzepizur wyjaśnił, że chodzi o osoby, które właśnie ze względu na warunki 

gruntowe nie mogły wybudować przydomowych oczyszczalni ścieków. Dodał, że są 

inne sposoby wykonania przydomowych oczyszczalni ścieków. 

Wójt powiedział, że dla osób, które nie mogły skorzystać z obecnego dofinansowania 

można wybrać inną technologię. Dodał, że można ustalić, iż dofinansowanie wyniesie 

nie więcej niż np. 4.000,00 zł zgodnie z wypracowanymi zasadami. Zaznaczył, że  

w jednym roku dofinansowanie mogłoby objąć np. 20 osób, a w następnym np. 10. 

Poinformował, że mieszkańcy Borowej i Władysławowa otrzymają pisma  

z zapytaniem o sposób pozbywania się ścieków. Zakomunikował, że odbyło się 

zebranie wiejskie w Kołaczkowicach Dużych odnośnie opłaty adiacenckiej. Dodał, że 
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obowiązuje uchwała rady gminy o opłacie adiacenckiej za wybudowane urządzenia 

kanalizacyjne. W związku z tym, mieszkańcy Miedźna, Ostrów nad Okszą  

i Wapiennika taką opłatę wnosili. Zakomunikował, że po upływie 3 lat od oddania 

sieci kanalizacyjnej do użytku opłaty adiacenckiej nie można naliczyć. Zaznaczył, że 

osoby, które nie są w stanie wnieść opłaty mogą ją rozłożyć na raty. Oznajmił, że 

każdy ma prawo odwołać się od decyzji naliczającej opłatę adiacencka, a jeżeli 

Wojewódzki Sąd Administracyjny ją uchyli to opłata nie będzie naliczana. Powiedział, 

że mieszkańcy ustalili dobrowolną odpłatność w 1999 roku w początkowej wysokości 

2.000,00 zł.  

Radny Sznober zapytał, skąd bierze się taka opłata. 

Wójt odpowiedział, że jest przeprowadzona wycena przez rzeczoznawcę. Wartość 

działki jest wyższa o wartość przykanalika. Powiedział, że działki niezabudowane są 

zakończone studzienkami. 

Radny Trzepizur wrócił do tematu przydomowych oczyszczalni ścieków. Powiedział, 

że chodzi o osoby, które z przyczyn niezależnych od nich nie mogły wybudować 

przydomowych oczyszczalni ścieków. 

Wójt powiedział, że zostaną opracowane zasady dofinansowania budowy 

przydomowych oczyszczalni ścieków, które powinny zostać przyjęte uchwałą rady 

gminy. Dofinansowanie byłoby z budżetu gminy. Zaznaczył, że sprawa dotyczy 24 

osób, które ze względu na warunki gruntowe nie mogły wybudować przydomowej 

oczyszczalni ścieków. Dodał, że po uchwaleniu tych zasad można by było wprowadzić 

dofinansowanie. 

Radny Sznober stwierdził, że jeżeli warunki geologiczne nie pozwalały na budowę 

danej oczyszczalni ścieków to można było wybudować inną. 

Wójt odpowiedział, że NFOŚiGW nie dopuszczał możliwości budowy innej 

przydomowej oczyszczalni ścieków. 

Radny Bęben powiedział, że ma odmienne zdanie, co do budowy przydomowych 

oczyszczalni ścieków, zwłaszcza tam, gdzie płynie rzeka. Dodał, że „w Borowej 

wszystko idzie w ziemię”. Zapytał, kto przeprowadza kontrolę przydomowych 

oczyszczalni ścieków. 

Radny Leśnikowski powiedział, że przydomowe oczyszczalnie ścieków mają 

odpowiednie atesty. 

Wójt powiedział, że to radny Bęben był w komitecie, który wskazał kolejność budowy 

kanalizacji. Dodał, że według założeń gmina miała być skanalizowana do końca 2015 

roku. 

Wiceprzewodniczący Kluczny zapytał, czy plany skanalizowania gminy nie powinny 

być zweryfikowane. 

Wójt odpowiedział, że weryfikowana jest aglomeracja. W Studium Uwarunkowań  

i Kierunków Zagospodarowania Przestrzennego Gminy trzeba będzie zaznaczyć, 

gdzie ma być kanalizacja. Dodał, że przy zmianie miejscowych planów 

zagospodarowania przestrzennego trzeba będzie rozważyć, w których miejscach 

zrezygnować z budowy kanalizacji. 

 dziale 926 Kultur fizyczna i sport założono wpływ w kwocie 15.000,00 zł  

z wynajmu hali sportowej w Ostrowach nad Okszą. 

Skarbnik podsumowała, że planowane dochody gminy w 2014 roku wyniosą 

20.046.467,00 zł. 

W dalszej części Skarbnik rozpoczęła omawianie projektu wydatków budżetowych na 

2014 rok. 

Skarbnik wyjaśniła, że w: 
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 dziale 010 Rolnictwo i łowiectwo, rozdział 01010 Infrastruktura 

wodociągowa i sanitacyjna wsi wydatki dotyczą budowy kanalizacji na kwotę 

1.049.240,46 zł oraz opracowania projektu budowy kanalizacji w Mokrej – 

50.000,00; rozdział 01030 Izby rolnicze wpłaty na rzecz izb rolniczych  

w wysokości 2% wpływu z podatku rolnego w kwocie 3.200,00 zł; 

 dziale 020 Leśnictwo wydatki dotyczą zakupu sadzonek drzew i krzewów 

oraz kwiatów na kwotę 3.000,00 zł; 

 dziale 600 Transport i łączność, rozdział 60013 Drogi publiczne 

wojewódzkie oraz rozdział 60014 Drogi publiczne powiatowe dotyczą 

wydatków za zajęcie pasa drogowego, na które zaplanowano kwotę 22.000,00 

zł;  rozdział 60016 Drogi publiczne gminne – założono kwotę 50.000,00 zł 

na remonty cząstkowe dróg, 40.000,00 zł na żużlowanie drogi w Borowej  

w przysiółku „Deski”, 700.000,00 zł na budowę drogi Majowej w Wapienniku, 

50.000,00 zł na budowę drogi przy ul. Św. Jadwigi i Łokietka w Miedźnie, 

175.000,00 zł na wykup gruntów pod drogę – przy ulicy Majowej  

w Wapienniku oraz ulicy Leśnej we Władysławowie. 

Radna Gorzałka zapytała, jak wygląda sprawa przebudowy drogi Ostrowy nad Okszą 

– Nowa Wieś. 

Skarbnik odpowiedziała, że dofinansowanie tego zadania nie zostało ujęte w projekcie 

budżetu. 

Radny Bęben zaproponował, aby zaprosić Starostę Minkinę na posiedzenie komisji  

w celu wypowiedzenia się na temat inwestycji drogowych planowanych w przyszłym 

roku. 

Wójt powiedział, że Starostwo otrzyma 80% dofinansowania z zewnątrz do inwestycji 

drogowych. Dodał, że gmina straciła ponad 400.000,00 zł za budowę chodników przy 

ulicy Ułańskiej w Miedźnie, Wołyńskiej w Wapienniku i Mokrej. W kwestii 

przebudowy drogi Ostrowy nad Okszą – Nowa Wieś powiedział, że przebudowa 

dotyczy odcinka w lesie, a priorytetem jest droga Kłobuck – Mokra – Zawady, na 

którą Powiat zamierza przeznaczyć 900.000,00 zł. Stwierdził, że „za takie pieniądze 

droga, jaka była taka będzie dalej”. Zakomunikował, że jeżeli Powiat przystąpi do 

realizacji zadania to można będzie pomyśleć o dofinansowaniu tych inwestycji. 

Powiedział: „województwu dołóż, powiatowi dołóż, a co z naszymi drogami”. Dodał, 

że „według informacji Gmina Kłobuck nie będzie dokładała Powiatowi do budowy 

dróg”. 

Radna Gorzałka powiedziała, że droga Ostrowy nad Okszą – Nowa Wieś jest drogą 

priorytetową. 

Wójt powiedział, że mieszkańcy mogą również jeździć przez Łobodno. 

Radny Leśnikowski zapytał o przebudowę ulicy Kasztanowej i Szkolnej w Ostrowach 

nad Okszą. 

Skarbnik odpowiedział, że nie ma tych inwestycji w projekcie budżetu.  

Wójt dodał, że ulica Majowa w Wapienniku nie jest utwardzona, a największe środki 

finansowe w poprzednich latach były na drogi i chodniki w Ostrowach nad Okszą. 

Radny Leśnikowski powiedział, że z roku na rok przebudowa tych dróg jest 

odkładana. Dodał, że ulica Stawowa w Ostrowach nad Okszą ma wszystkie media a 

jest z piasku. 

Wójt powiedział, że należy zwrócić uwagę, iż po 9 latach jest dopiero 

przebudowywana ulica Sienkiewicza w Miedźnie. 

Radny Trzepizur powiedział, że „ciągle się mówi, aby łączyć drogi powiatowe”. 

Dodał, że jest droga z Władysławowa do Borowej. 
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Wójt powiedział, że droga, o której mówi radny była wykonana za Starostę 

Sztolcmana. Były plany, aby po 20 latach połączyć drogę z Władysławowa z drogą 

Miedźno – Borowa. 

Przewodniczący Rady zwrócił uwagę, że znaczne środki będą wydatkowane na wykup 

gruntów pod drogi. 

Wójt powiedział, że drogi są wytyczone, ale grunty pod nie, nie zostały wykupione. 

Dodał, że grunt pod drogę wycenia rzeczoznawca Starosty. Zakomunikował, że jak 

wykupywał grunty pod drogi po 2 zł za 1 m
2
 to radni zarzucali mu, że nie potrafi 

negocjować ceny. Zaznaczył, że państwo Grabowscy i Maj wyrażali zgodę na wykup 

1 m
2
 gruntu pod drogę za 1 zł, ale grunt musi być wyceniony przez rzeczoznawcę  

i właściciele tych gruntów muszą być z niego wywłaszczeni. Dodał, że właściciele 

gruntów przy ulicy Sienkiewicza oddali je pod drogę po 4 zł za 1 m
2
, a i tak jeden  

z mieszkańców nie zgodził się na taką cenę. 

Radny Bęben powiedział, że miały być wybudowane zatoczki w ciągu drogi 

wojewódzkiej nr 491 Częstochowa – Działoszyn. Dodał, że pozwolenie na budowę 

niedługo straci ważność. Zakomunikował, że jest to inwestycja, która służyłaby nie 

tylko Miedźnu, ale także innym sołectwom gminy. 

Wójt powiedział, że w przypadku przystąpienia do budowy zatoczek potrzebne jest 

4000.000,00 zł. 

Skarbnik rozpoczęła dalsze omawianie planowych wydatków w 2014 roku. 

Powiedziała, że  w: 

 dziale 700 Gospodarka mieszkaniowa wydatki na kwotę 98.000,00 zł 

dotyczą opłaty płaconej Nadleśnictwu za wyłączenie gruntów z produkcji 

leśnej przy ulicy Golczewskiej w Wapienniku oraz rozgraniczeń 

nieruchomości; 

 dziale 750 Administracja publiczna, rozdział 75022 Rady Gminy kwota 

10.000,00 zł została zaplanowana na zakup materiałów i wyposażenia Biura 

Rady oraz kwota 120.000,00 zł na diety radnych i sołtysów; rozdział 75075 

Promocja jednostek samorządu terytorialnego dotyczą dodruku folderu 

Rysu historycznego Parafii w Mokrej, wydania pocztówki z gminą, zakupu 

kalendarzy, wykonania zdjęć lotniczych i filmu o gminie oraz opracowania 

strategii rozwoju gminy, na zadania te zaplanowano kwotę 78.500,00 zł. Do 

wydatków należy dodać również składkę wpłacaną do Stowarzyszenia Razem 

na wyżyny oraz Częstochowskiej Organizacji Turystycznej w łącznej kwocie 

10.000,00 zł. 

Szczególną uwagę zwrócono na zaplanowane wydatki na podróże służbowe  

w kwocie 40.000,00 zł.  

Radny Bęben stwierdził, że za dużo środków jest wydawanych na delegacje. 

Wójt powiedział, że pracownicy mają możliwość skorzystania ze studiów 

podyplomowych oraz nauki języka angielskiego w ramach wspólnego projektu 

z Agencją Rozwoju Aglomeracji Wrocławskiej. Dodał, że ograniczy 

możliwość korzystania ze szkoleń do 1 dla każdego pracownika. Zaznaczył, że 

niektórzy z pracowników mają dużo delegacji, a do przesyłania pism jest 

system elektroniczny. 

 dziale 751 Urzędy naczelnych organów władzy państwowej, kontroli  

i ochrony prawa oraz sądownictwa wydatki w kwocie 1.335,00 zł zostaną 

przeznaczone na aktualizację spisu wyborców; 

 dziale 752 Obrona narodowa wydatki obejmują kwotę 600 zł na szkolenie 

obronne pracowników Urzędu; 
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 dziale 754 Bezpieczeństwo publiczne i ochrona przeciwpożarowa, rozdział 

75412 Ochotnicze Straż Pożarne zaplanowano kwotę 126.663,00 zł. Dotacja 

celowa dla poszczególnych jednostek OSP wniesie: Miedźno – 31.104,00 zł, 

Ostrowy – 19.564,00 zł, Mokra – 17.964,00 zł, Borowa – 12.843,00 zł, 

Władysławów – 10.364,00 zł. 

Radny Bęben powiedział, że OSP Kołaczkowice w związku z podjętym 

wnioskiem miała być finansowana na gotowość bojową poprzez dotację, a nie  

z budżetu. 

Wójt powiedział, że rada może zmienić i przekazać środki OSP Kołaczkowice 

poprzez dotację. 

Radny Bęben powiedział, że wniosek w sprawie finansowania OSP 

Kołaczkowice poprzez dotację na gotowość bojową był przegłosowany przez 

radę i od nowego roku wniosek miał być realizowany. 

Wójt powiedział, że jest to wniosek rady, a nie jego. 

Radny Bęben powiedział, że wynika z tego, iż rada jest niepotrzebna Wójtowi. 

Wójt powiedział, że OSP Kołaczkowice nie potrafią samodzielnie prowadzić 

księgowości i będzie to realizowane w ramach budżetu. Dodał, że on tej zmiany 

nie wprowadzi, ale rada zawsze może ją wprowadzić do budżetu. W kwestii 

wniosku powiedział: „przeprowadziłem konsultacje z OSP Kołaczkowice i nie 

życzą oni sobie tego”. Zapytał pracownika Biura Rady, czy wpłynęła 

odpowiedź na wniosek o finansowanie OSP Kołaczkowice poprzez dotację. 

Pracownik Biura Rady odpowiedział, że nie. 

Radny Leśnikowski zapytał retorycznie, czy jednostka OSP jest ważniejsza niż 

rada gminy. 

 

Przewodnicząca Komisji zarządziła 10 minutową przerwę o godz. 14.50. 

Obrady wznowiono o godz. 15.00 

 

Wójt powiedział, że wszystkie jednostki OSP będą finansowane w formie 

dotacji. 

Radny Trzepizur powiedział, że w zeszłym roku była dotacja dla OSP Borowa, 

a w tym budżecie jej nie ma. 

Wójt odpowiedział radnemu, że odnosi się on do zeszłorocznego budżetu. 

Skarbnik dodała, że wzrosły koszty ubezpieczeń. W zeszłym roku rada sołecka 

Borowej przekazała środki na OSP Borowa. 

Radny Trzepizur zasugerował, aby wspomóc finansowo OSP Władysławów na 

remont sali w strażnicy. 

Wójt odpowiedział, że „sale należą do jednostek OSP i nie może inwestować 

na nieswoim gruncie”. 

Radny Habrajski powiedział, że OSP Miedźno i Ostrowy mają jakieś środki  

i sobie poradzą. 

  Skarbnik w dalszej części powiedziała, że w: 

 dziale 756 Dochody od osób prawnych, od osób fizycznych i od innych 

jednostek nieposiadających osobowości prawnej oraz wydatki związane  

z ich poborem wydatki w kwocie 53.000,00 zł dotyczą kosztów związanych  

z wyceną działek do określenia wysokości opłaty adiacenckiej; 

 dziale 757 Obsługa długu publicznego kwota 300.000,00 zł dotyczą spłaty 

odsetek od zaciągniętych pożyczek i kredytów; 

 dziale 758 Różne rozliczenia przeznaczono na rezerwę celową kwotę 

48.000,00 zł oraz na rezerwę ogólną 40.000,00 zł; 
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 dziale 801 Oświata i wychowanie wydatki określono na kwotę 8.187.773,00 

zł. 

Radny Owczarek zapytał, ile gmina dokłada do oświaty. 

Skarbnik odpowiedział, że 1.104.722,00 zł, a na utrzymanie przedszkoli 

przeznacza 1.143.078,00 zł; 

 dziale 851 Ochrona zdrowia, rozdział 85154 Przeciwdziałanie 

alkoholizmowi kwotę 19.000,00 zł przeznaczono na dotacje dla klubów 

sportowych oraz Związku Harcerstwa Polskiego; 

 dziale 852 Pomoc Społeczna zaplanowano wydatki na kwotę 2.533.315,00 zł; 

 dziale 900 Gospodarka komunalna i ochrona środowiska, rozdział 90002 

Gospodarka odpadami wydatki na kwotę 566.100,00 zł obejmują odbiór 

odpadów; rozdział 90015 Oświetlenie ulic, placu i dróg kwota 350.000,00 zł 

obejmuje opłaty za energię elektryczną zużytą na oświetlenie uliczne oraz 

kwota 15.000,00 zł zaplanowano na opracowanie projektu modernizacji 

oświetlenie drogowego gminy; rozdział 90095 Pozostała działalność przyjęto 

kwotę 314.138,85 zł na zimowe utrzymanie dróg, wykaszanie poboczy, 

udrażnianie rowów, budowę studni chłonnych, uzupełnienie znaków 

drogowych, założenie książek obiektów komunalnych, przebudowę skwerku  

w Miedźnie. 

Wójt powiedział, że będzie proponował podniesie opłaty za odbiór odpadów do 

9,20 zł za osobę. Dodał, że „mieszkańcy, którzy nie mają na opłatę i nie mają 

pracy będą mogli odpracować zaległość”. 

 dziale 921 Kultura i ochrona dziedzictwa narodowego, rozdział 92109 

Domy i ośrodki kultury, świetlice i kluby zaplanowano kwotę 405.000,00 zł; 

rozdział 92116 Biblioteki przyjęto kwotę 91.600,00 zł; rozdział 92195 

Pozostała działalność zaplanowano m. in. wydatki w kwocie 273.700,00 zł na 

Panoramę Bitwy pod Mokra; 

 dziale 926 Kultura fizyczna i sport zaplanowano m. in. wydatki na 

modernizację budynku sportowego wraz ze sceną przy boisku sportowym im. 

Ludwika Bodziachowskiego w Miedźnie. 

Radny Owczarek zapytał, czy dofinansowanie orkiestr jest w budżecie 

Gminnego Ośrodka Kultury. 

Skarbnik odpowiedział, że w planie finansowym Gminnego Ośrodka Kultury 

jest wynagrodzenie kapelmistrzów. 

Przewodniczący Idasz powiedział, że orkiestra z Miedźna istnieje 100 lat  

i nadal działa. 

Skarbnik powiedziała, że część zadań z GOKu jest w planie „alkoholowym”. 

Radny Bęben zapytał, „co się dzieje w filii w Ostrowach nad Okszą, bo z tego, 

co wie, to tam się nic nie dzieje”. 

Radny Leśnikowski powiedział, że zgłaszał wniosek o likwidację komputerów 

znajdujących się w filii. Dodał, że oberwało mu się za to od pracownika filii  

i prezesa LZS Naprzód Ostrowy za to, że chce likwidować etaty. Wyjaśnił, że 

nie chce likwidować etatów tylko komputery w filii, bo każdy ma komputer w 

domu, a młodzież przychodzi tylko wtedy, gdy rodzice nie pozwalają na 

korzystanie z niego. Nadmienił, że trzeba coś zrobić, aby ożywić działalność 

filii w Ostrowach nad Okszą. 

Radny Owczarek powiedział, że trzeba uzupełnić ścieżkę historyczno – 

przyrodniczo – edukacyjną. 
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Przewodniczący Rady powiedział, że można środki zaplanowane na Panoramę 

Bitwy pod Mokrą przeznaczyć na modernizację kotłowni szkolnej lub na 

budowę chodników. 

Radny Sznober zakomunikował, że Panorama Bitwy pod Mokrą ma być. 

Przewodniczący Rady powiedział, że „budujemy czołgi na polu. 

Zainwestowaliśmy w budowę muzeum to możemy odczekać kila lat”. 

Radny Sznober powiedział, że „już odczekaliśmy”. 

Radny Oziembała powiedział, że „do Mokrej i tak najwięcej dokładamy, do 

muzeum, do szkoły”. 

Radny Sznober powiedział, że nie ma lepszej promocji, jak realizacja tej 

inwestycji. 

Radny Owczarek powiedział, że chciałby zobaczyć projekt Panoramy Bitwy 

pod Mokrą. 

Skarbnik podsumowała, że w przyszłym roku trzeba będzie zaciągnąć kredyt na 

kwotę 1.100.000,00 zł. 

Radny Bęben zaproponował, aby na dalszą cześć posiedzenia zaprosić Starostę 

Miniknę, aby wypowiedział się na temat planowanych inwestycji drogowych na 

terenie gminy w przyszłym roku. 

 

Przewodnicząca Antczak zarządziła przerwę w posiedzeniu komisji do dnia 3 grudnia br. do 

godziny 14.00. 

 

3 grudnia br. o godz. 14.00 Przewodnicząca Komisji Janina Antczak wznowiła łączone 

posiedzenie komisji. Powitała obecnych na posiedzeniu komisji.  

 

Zwróciła się do Starosty Minkiny, aby przybliżył temat planowanych do realizacji  

w przyszłym roku inwestycji drogowych. 

Starosta Minkina podziękował za zaproszenie na posiedzenie komisji. Poinformował, że 

Powiat Kłobucki otrzymał promesę na odbudowę korony drogi Ostrowy nad Okszą – Nowa 

Wieś. Dodał, że przyjechał prosić o partycypację w kosztach odbudowy drogi. Zaznaczył, że 

niejeden radny interweniował w sprawie tej drogi u niego. Zakomunikował, że odbudowa 

drogi jest priorytetem dla Powiatu. Powiedział, że odbudowa drogi Ostrowy nad Okszą – 

Nowa Wieś jest na pierwszym miejscu, a droga Kłobuck – Zawady na drugim stosownie do 

oceny przeprowadzonej przez komisję powołaną przez Wojewodę Śląskiego. Według ustaleń 

komisji Wojewody do odbudowy jest 4.400 m drogi Ostrowy nad Okszą – Nowa Wieś, z tego 

3.080 m znajduje się w gminie Kłobuck, a 1.320 m w gminie Miedźno. Poinformował, że 

Wójt wnioskował o rozszerzenie odbudowy drogi do 2.000 m na terenie gminy. Zwrócił się 

do radnych z prośbą o ujęcie w przyszłorocznym budżecie środków na odbudowę tej drogi. 

Według wstępnych danych gmina Kłobuck miałaby dołożyć kwotę 274.000,00 zł, gmina 

Miedźno 118.000,00 zł, a Powiat 392.247,00 zł. Dodał, że Powiat otrzyma 80% 

dofinansowania od Wojewody, 10% przeznaczą gminy i 10% Powiat. Zakomunikował, że w 

przypadku drogi Kłobuck – Zawady odbudowa drogi kosztowałaby 900.000,00 zł, z czego 

19.000,00 zł dofinansowałaby gmina Kłobuck, 22.000,00 zł gmina Popów oraz 49.000,00 zł 

gmina Miedźno, a Powiat dołożyłby 90.000,00 zł.  

Radny Sznober zapytał, czy odbudowa drogi Kłobuck – Mokra obejmie tylko zmianę 

nakładki asfaltowej. 

Starosta Minkina odpowiedział, że położenie nakładki asfaltowej oraz być może udrożnienie 

rowów. Poinformował, że „w kasie Powiatu wychodzimy na 0 zł, możemy wziąć 3 mln zł 

kredytu. Chcemy skorzystać ze środków unijnych, dlatego też 1,5 mln zł byłoby na środki 

unijne, a 1,5 mln partycypacji w kosztach samorządów”. Dodał, że Powiat wykonał  



10 

 

z własnych środków odcinek drogi Miedźno – Mokra. Zakomunikował, że do tej pory gminy 

nie partycypowały w inwestycjach, a w innych powiatach gminy dokładają do inwestycji. 

Podkreślił, że dofinansowanie wyniesie 80%, 20% musiałoby być wkładu własnego, z tego 

10% Powiat i 10% gminy. 

Radny Sznober zapytał, czy przez wspomożenie Powiatu jest szansa, że drogi te zostaną 

zrobione. 

Radny Tałajczyk zapytał, czy odbudowa drogi Nowa Wieś – Ostrowy nad Okszą obejmuje 

tylko położenie nakładki asfaltowej. 

Starosta Minkina potwierdził. 

Przewodniczący Rady zapytał o zakres robót przy drodze Kłobuck – Zawady. 

Starosta Minkina odpowiedział, że zostanie położona nakładka asfaltowa i udrożnione zostaną 

rowy. 

Radny Leśnikowski zapytał, czy środki na odbudowę drogi Kłobuck – Zawady nie będą 

przeznaczone tylko na poszerzenie poboczy. 

Starosta Minkina odpowiedział, że przy 10 km drogi odbudowa będzie odcinkami. W 

przypadku, gdyby miał być chodnik i ścieżka to koszt mógłby wynieść ok. 2,5 mln zł. 

Przewodniczący Rady powiedział, że może się zdarzyć tak, iż na terenie gminy będzie 

odbudowany tylko 1 km drogi.  

Starosta Minkina powiedział, że może się tak zdarzyć. Zaznaczył, że odbudowa dotyczy 

usuwania skutków popowodziowych. Poinformował, że przebudowa drogi Kłobuck – Zawady 

była zgłaszana do dofinansowania ze środków unijnych, ale go nie uzyskała, bo środki są, ale 

na drogi wojewódzkie. 

Radny Wąs zapytał o przebudowę drogi Kłobuck – Zawady. 

Starosta Minkina odpowiedział, że został napisany program i przekazany do Ministerstwa. 

Radny Sznober powiedział, że „skoro został złożony wniosek do Subregionu Północnego, to 

po zalepiać dziury”. 

Starosta Minkina odpowiedział radnemu: „a jak Pan chce przejechać tą drogą”. Dodał, że 

jeżeli wniosek uzyska pozytywną ocenę to jego realizacja może być za 2 – 3 lata. 

Radna Gorzałka zapytała, czy w nowym okresie programowania 2014 – 2020 będą środki na 

drogi wojewódzkie. Wyjaśniła, że chodzi jej o chodnik przy ulicy Brzeźnickiej w Ostrowach 

nad Okszą oraz nakładkę asfaltową przez Ostrowy nad Okszą. 

Starosta Minkina odpowiedział, że zapyta w Zarządzie Dróg Wojewódzkich w Katowicach 

(ZDW). Dodał, że pisma odnośnie budowy chodników przy drogach wojewódzkich w 

Ostrowach nad Okszą, Białą i Kamykiem były ponownie wysyłane do ZDW. 

Radna Gorzałka powiedziała, że chodzi przede wszystkim o bezpieczeństwo. Dodała, że teraz 

ruch drogowy przez Ostrowy nad Okszą jest mniejszy, bo most w Kuźnicy jest zamknięty. 

Radny Leśnikowski dodał, że w sprawie chodnika przy ul. Brzeźnickiej w Ostrowach nad 

Okszą była podejmowana uchwała zebrania wiejskiego sołectwa Ostrowy. 

Starosta Minkina powiedział, że pisma zostały przekazane do ZDW. 

Radny Owczarek powiedział, że Powiat wnioskuje o dofinansowanie w kwocie 167.000,00 zł. 

zapytał, czy jest inna możliwość. 

Starosta Minkina odpowiedział, że Zarząd Powiatu podjął decyzję, że jeśli któryś z 

samorządów nie będzie partycypował w kosztach inwestycji to projekt spada na ostatnie 

miejsce i będzie oczekiwał na realizację. Zaznaczył, że nie ma odstępstw, żeby w realizacji 

inwestycji nie partycypowały gminy. Dodał, że w przypadku drogi na Nowy Kocin był tylko 

miesiąc na realizację zadania. Zakomunikował, że w tej chwili nie ma takiej możliwości, aby 

gminy nie partycypowały w realizacji inwestycji drogowych. 

Radny Ciesielski powiedział, że jeżeli nie będzie zrobiony przepust pod drogą w lesie  

w Ostrowach nad Okszą, tam gdzie jest bagno to droga szybko ulegnie zniszczeniu. 

Zaznaczył, że aby droga nie została zniszczona pobocza powinny zostać obniżone. 
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Przewodniczący Rady powiedział, że pobocza przy drodze z Miedźna do Mokrej są obniżone. 

Radny Ciesielski odniósł się do skrzyżowania drogi wojewódzkiej nr 492 z drogą na Nową 

Wieś i powiedział, że należałoby się zastanowić nad istniejącą tam wysepką. Dodał, że jak się 

jedzie od Nowej Brzeźnicy w kierunku Nowej Wsi widoczność nie jest dobra. 

Starosta Minkina powiedział, że rozpozna sprawę w ZDW i jak będzie miał tylko jakieś 

informacje to przekaże je do Urzędu.  

Radny Owczarek powiedział, że jest biuro projektowe i takie problemy powinien omówić 

dyrektor Powiatowego Zarządu Dróg. Dodał, że rozmowa dotyczy dofinansowania w kwocie 

167.000,00 zł na remont dróg powiatowych. Zaznaczył, że należałoby się zastanowić skąd 

wziąć te pieniądze. 

Radny Leśnikowski powiedział, że jadąc od Łobodna do Ostrów nad Okszą jest złe 

oznakowanie skrzyżowania. Dodał, że drogowskazy są źle ustawione. 

Starosta Minkina powiedział, że można wnioskować o zmianę, ale decyzja należy do ZDW. 

Radny Bęben zapytał o pobocza przy drodze Kłobuck – Mokra. Dodał, że występując o 

środki do Wojewody powinno się je wziąć pod uwagę. 

Starosta Minkina odpowiedział, że zgadza się z radnym, iż droga ta jest wąska. Zaznaczył, że 

komisja powołana przez Wojewodę ma na celu nie poszerzanie dróg, ale usuwanie szkód po 

klęsce żywiołowej. 

Przewodniczący Rady powiedział, że gmina wybudowała chodnik przy ulicy Ułańskiej w 

Miedźnie, a nakładki asfaltowej nie ma do tej pory. 

Starosta Minkina odpowiedział, że jeżeli Starostwo będzie stać na remont tej drogi to remont 

będzie wykonany. Dodał, że na dzień dzisiejszy nie ma szans na jego przeprowadzenie. 

Przewodniczący Rady stwierdził, że jedyna szansa to zaprosić Prezydenta na obchody do 

Mokrej. 

Radny Bęben powiedział, że były uzgodnienia ze Starostą Garncarkiem. 

Starosta Minkina powiedział, że on nic nie obiecywał. 

Radny Wąs zapytał o przebudowę drogi Kłobuck – Wręczyca Wielka i wyznaczone objazdy. 

Starosta Minkina odpowiedział, że podczas przebudowy tej drogi wyznaczono objazd dla 

samochodów osobowych i komunikacji zbiorowej przez Pierzchno. W kwestii środków 

unijnych powiedział, że Powiat Kłobucki bierze udział w Subregionie Północnym, na który 

przypada 62 mln zł. Wysokość środków przypadających na poszczególne gminy Powiatu 

zależy od liczby ich mieszkańców. Dodał, że na gminę Miedźno przypada ok. 4,5 mln zł. W 

puli środków Miasta Częstochowy były 43 mln zł na gospodarkę ściekową. Natomiast w 

Powiecie było 12 mln zł na gospodarkę niskoemisyjną. W związku z tym doszło do zamiany 

między Miastem Częstochowa a Powiatem Kłobuckim. W wyniku tego zamieniono 10 mln zł 

z gospodarki niskoemisyjnej przeznaczonej dla Powiatu z Miastem Częstochowa na 

gospodarkę wodno – ściekową. Obecnie w środkach Subregionu dla Powiatu Kłobuckiego są 

23 mln na gospodarkę wodno – ściekową. 

Radny Owczarek zapytał, czy są szanse na wygospodarowanie środków finansowych. 

Zastępca Wójta Ciesielski powiedział, że według danych Starostwa odbudowa drogi Ostrowy 

nad Okszą na terenie gminy ma objąć odcinek o długości 1.320 m. Dodał, że według jego 

wyliczeń odcinek ten wynosi 1.050 m. 

Starosta Minkina powiedział, że taki odcinek wytyczyła komisja powołana przez Wojewodę. 

Zastępca Wójta Ciesielski zapytał, czy wykonanie samej nakładki ma sens, skoro pobocza nie 

będą wykonywane i nie będzie wycinki drzew. 

Starosta Minkina zaproponował, aby pan Ciesielski podjechał do Powiatowego Zarządu Dróg. 

Zastępca Wójta Ciesielski zapytał, jaki odcinek drogi na terenie gminy zostanie odbudowany 

na drodze Kłobuck – Zawady. 

Starosta Minkina odpowiedział, że droga zostanie odbudowana na odcinku 5,5 km.  

Zastępca Wójta Ciesielski wyjaśnił, że chodzi mu o długość odcinka, który może zostać 
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wyremontowany. Dodał, że wszyscy chcą od gminy dofinansowania, a gmina ma ogrom 

niewykonanych sowich dróg. Powiedział, że jest problem z odbiorem odpadów, bo firma nie 

chce wjeżdżać w drogi gminne, gdyż nie są one utwardzone. Zakomunikował, że gmina 

dofinansowała już Powiatowi chodniki przy ulicy Ułańskiej w Miedźnie, Wołyńskie w 

Wapienniku i Mokrej i przez to nie mogła otrzymać dofinansowania z Programu Rozwoju 

Obszarów Wiejskich. 

Starosta Minkina powiedział, że wina nie była po jego stronie tylko po stronie Wójta. Dodał, 

że przedstawił swoje propozycje i chciał wydzierżawić chodniki. Zaznaczył, że Wójt chciał 

go wsadzić do kryminału, bo chciał antydatować dokumenty. Zakomunikował, że z jego 

strony była propozycja. Oznajmił, że też ma rodzinę i swoje życie. 

Zastępca Wójta Ciesielski powiedział, że środki te przepadły. 

Radny Trzepizur powiedział, że uchwalana będzie wieloletnia prognoza finansowa na lata 

2014 – 2020. W związku z tym zapytał, czy będzie planowana budowa drogi Władysławów – 

Borowa, bo w chwili obecnej mieszkańcy Władysławowa i Borowej jeżdżą drogą powiatową 

i zjeżdżają na drogę gminną. 

Starosta Minkina zapytał, „czy nie sięgamy za daleko?”. Dodał, że Powiat wnioskuje o środki 

finansowe tam, gdzie tylko może. 

Radny Owczarek zasugerował, że można było zaprosić na posiedzenie dyrektora PZD. 

Radny Trzepizur poruszył sprawę poboczy przy drodze Borowa – Miedźno. Dodał, że po 

opadach deszczu jedzie się tą drogą jak w kanale wodnym. 

Radny Bęben dodał, że były przy tej drodze rowy, ale został zaorane. 

Radny Trzepizur powiedział, że jak ktoś nie umie orać, to powinna przyjechać Policja i 

wlepić mandat. 

Starosta Minkina powiedział, że za rowy i przepusty odpowiada właściciel nieruchomości. 

Radny Bęben powiedział, że pracujemy nad budżetem gminy. Zasugerował, że warto by było, 

aby dyrektor PZD omówił szczegóły przebudowy dróg. 

Wiceprzewodniczący Kluczny zapytał, czy w przypadku, gdy nie będzie środków na te 

inwestycje drogowe to Powiat z nich zrezygnuje. 

Starosta Minkina odpowiedział, że jeżeli samorządy nie dofinansują tych inwestycji to może 

się tak zdarzyć. 

Radny Sznober powiedział, że wynika z tego, że jeżeli gminy nie dofinansują Powiatu to 

drogi nie będą odbudowane. 

Starosta Minkina powiedział, że inwestycja zostanie wtedy wykonana na terenie tych gmin, 

które ją dofinansują. 

Radny Sznober zapytał, jaki jest stan przygotowań do obchodów 75 rocznicy bitwy pod 

Mokrą. 

Starosta Minkina odpowiedział, że w najbliższy czwartek odbędzie się spotkanie z 

kawalerzystami. Zaznaczył, że Starostwo stara się koordynować przyszłoroczne obchody, ale 

jednocześnie nie wchodzić w paradę Wójtowi. W sprawie objęcia patronatu nad obchodami 

przez Prezydenta powiedział, że Wojewoda obiecał w tej sprawie spotkanie, ale do tej pory 

nie oddzwonił. Zaznaczył, że będzie próbował osobiście zaprosić Prezydenta na 75 rocznicę 

bitwy pod Mokrą. 

Radny Bęben powiedział, że według niego Starosta i Wójtowie (Lipia, Opatowa, Miedźna i 

Popowa) powinni się porozumieć i zorganizować regionalną imprezę, a koordynacją powinno 

się zająć Starostwo Powiatowe. Dodał, że sama gmina takich rzeczy nie udźwignie. 

Starosta Minkina powiedział, że Starostwo koordynuje przyszłoroczne obchody. Dodał, że 

chce przeznaczyć środki na inscenizację bitwy pod Mokrą. Zakomunikował, że obiecał 

Wójtowi, iż pokryje połowę kosztów odnowienia pamiątkowej tablicy skradzionej z pomnika 

w Mokrej.  

Radny Owczarek powiedział, że ma duże nadzieje, co do czwartkowego spotkania. 
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Przewodnicząca Komisji zarządziła przerwę o godz. 15.10. 

Posiedzenie wznowiono o godz. 15.20. 

 

Przewodnicząca Komisji powiedziała, że w dalszej części będzie omawiany projekt budżetu. 

Radny Bęben zapytał o wydatki zaplanowane na promocję gminy. Zapytał o Strategię 

Rozwoju Gminy, a mianowicie, „co za te pieniądze będzie zrobione?”. 

Zastępca Wójta  Ciesielski odpowiedział, że zostanie opracowany dokument, który wyznacza 

kierunki rozwoju gminy. 

Przewodniczący Rady powiedział, że przejrzał inne budżety i przykładowo w gminie Popów 

w roku budżetowym 2012 i 2013 na promocję przeznaczono 13.000,00 zł, w Lipiu 10.000,00 

zł, a we Wręczycy Wielkiej 5.000,00 zł. 

Radny Owczarek powiedział, że należałoby sprawdzić, na co zostały przeznaczone środki w 

bieżącym roku. 

Radna Gorzałka powiedziała, że być może w innych gminach środki na promocję są w innych 

rozdziałach. 

Radny Owczarek zapytał, kto opracuje Strategię. 

Zastępca Wójta Ciesielski odpowiedział, że firma zewnętrzna. 

Radny Owczarek zapytał, czy w opracowywaniu będą brali udział członkowie organizacji 

społecznych. 

Przewodniczący Rady zapytał, czy opracowanie to musi aż tyle kosztować. 

Zastępca Wójta Ciesielski powiedział, że zaplanowane wydatki na promocję obejmują 

również film o gminie oraz zdjęcia panoramiczne na stronę internetową. 

Przewodniczący Rady powiedział, że dyrektor Bednarski chce ocieplić jedną ścianę szkoły, a 

tu na gadżety przeznacza się 10.000,00 zł. 

Zastępca Wójta Ciesielski powiedział, że gadżety są potrzebne. Dodał, że jak przyjeżdżają 

delegacje to otrzymują materiały promocyjne o gminie. 

Radny Owczarek powiedział, że Strategię Rozwoju Gminy można samemu zaktualizować. 

Radny Bęben zapytał o druk Rysu historycznego Parafii Mokra. 

Zastępca Wójta Ciesielski odpowiedział, że jest to mały folder, którego nie ma już na stanie. 

Radny Owczarek powiedział, że na promocję przeznaczono 88.000,00 zł  i trzeba czuwać nad 

wydatkami. 

Zastępca Wójta Ciesielski powiedział, że nie będzie można realizować inwestycji bez 

Strategii Rozwoju Gminy. 

Radny Bęben powiedział, że do promocji z roku na rok jest dokładane coraz więcej środków 

finansowych. 

Zastępca Wójta Ciesielski powiedział, że jeżeli kwoty nie zostaną wykorzystane to środki 

zostaną w budżecie.  

Radny Bęben powiedział, że promocja powinna być taka, aby pieniądze z niej wracały do 

gminy. 

Zastępca Wójta Ciesielski powiedział, że „rada może przeznaczyć 10.000,00 zł na komin, 

tylko jak ktoś przyjedzie to nie ma co dać”. 

Radna Gorzałka powiedziała, że „zajmujemy się nie tym działem, co trzeba. Każdy z nas wie 

jak działa GOK. Promocja Wręczycy Wielkiej jest poprzez działalność GOKu, mażoretki, 

orkiestrę i kluby zainteresowań. Wręczyca ma taką promocję, że gadżet nie jest tam potrzeby. 

U nas jak ktoś się odezwie to się naraża”. Dodała, że należałoby się zastanowić, jakie środki 

zostały wydane na obchody Powstania Styczniowego w Mazówkach. 

Radny Bęben powiedział, że po raz pierwszy odbyły się obchody w Mazówkach i impreza 

odbywała się w czasie, kiedy nie było innych imprez. Zakomunikował, że 1 września jest 

obchodzony co roku i goście nie przyjeżdżają na te obchody. 
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Radny Oziembała stwierdził, że należałoby policzyć koszty poniesione na organizację 

obchodów w Mokrej. 

Radna Gorzałka powiedziała, że w budżecie GOKu przeznacza się środki finansowe na 

imprezę, na którą przychodzi kilkanaście osób i taką samą kwotę na imprezę, w której bierze 

udział kilkadziesiąt osób. 

Przewodniczący Rady zapytał, czy OSP nie promuje gminy? 

Radny Leśnikowski zapytał retorycznie, czy chór parafialny w Ostrowach nad Okszą nie 

promuje gminy. 

Radny Bęben dodał, że jest to duża promocja. Zapytał o zakup stojaków na foldery w kwocie 

3.600 zł. Stwierdził, że był w tylu gminach i nie było tam stojaków z folderami. 

Zastępca Wójta Ciesielski powiedział, że stojaki są po to, aby wyłożyć foldery i mapki, które 

będą mogli sobie zabrać petenci Urzędu. 

Radny Owczarek zapytał, jaki był koszt organizacji obchodów bitwy pod Mokrą poniesiony 

przez gminę. Dodał, że 500 zł na obchody przeznaczyło Starostwo Powiatowe w Kłobucku, a 

kwotę 500 zł wyłożył prywatny sponsor na przejazd autobusem na Jasną Górę. 

Skarbnik odpowiedział, że na Mokrą przeznaczono kwotę 3.500,00 zł, a na Mazówki 

3.600,00 zł. Dodała, że w przyszłym roku na Mokrą i Mazówki zaplanowano kwotę 

10.000,00 zł. 

Przewodniczący Rady zaproponował, aby przeznaczyć 6.000,00 zł z kwoty przeznaczonej na 

Strategie Rozwoju Gminy na jednostki OSP. 

Radny Owczarek powiedział, że skutkiem podjętych uchwał podatkowych jest zwolnienie z 

podatku jednostek OSP na kwotę 24.000,00 zł oraz Urzędu Gminy na kwotę 107.000,00 zł. 

Radny Bęben zaproponował obniżenie rezerwy celowej i ogólnej do wysokości 

obowiązującej w bieżącym roku. 

Skarbnik powiedziała, że musi rezerwę przeliczyć na nowo. Zakomunikowała, że środki 

mogą się przydać w razie wystąpienia jakiejś klęski żywiołowej. 

Radny Bęben zgłosił wniosek, aby przeznaczyć po 2.000,00 zł na jednostkę OSP Borowa, 

Władysławów i Kołaczkowice ze środków przeznaczonych na Strategię Rozwoju Gminy. 

Przewodnicząca Komisji poddała wniosek pod głosowanie. 
Głosowało 14 radnych w tym:  

 głosów „za”    - 12 

 głosów „przeciw”   - 1 

 głosów „wstrzymujących”  - 1  

Wniosek został przyjęty.   

Skarbnik poinformowała, że koszty odbioru odpadów przekroczyły zaplanowaną w budżecie 

kwotę o 100.000,00 zł. Dodała, że w przyszłorocznym budżecie zaplanowano kwotę 

570.000,00 zł i pewnie będzie za mało. 

Radny Owczarek zapytał o wynagrodzenia prowizyjne sołtysów. 

Skarbnik odpowiedział, że założono kwotę 45.000 zł. Dodała, że w tym roku jest to już za 

mało. 

Radny Bęben zapytał o wydatki zaplanowane w kwocie 40.000,00 zł na delegacje. 

Skarbnik powiedział, że wyjazd na jedno szkolenie to koszt ok. 470,00 zł.  

Zastępca Wójta Ciesielski powiedział, że w Urzędzie Marszałkowskim na delegacje 

przeznacza się 160.000,00 zł. 

Przewodniczący Rady powiedział, że w budżecie Kłobucka na 2013 rok przeznaczono kwotę 

5.000,00 zł. 

Zastępca Wójta Ciesielski powiedział, że gmina Kłobuck ma samochód służbowy. 

Radny Bęben powiedział, że koszty delegacji wzrastają. Dodał, że gdyby był samochód 

służbowy to pracownicy mający prawo jazdy mogliby z niego korzystać. 

Zastępca Wójta Ciesielski powiedział, że nie każdy może jeździć samochodem służbowym. 
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W kwestii szkoleń Skarbnik powiedziała, że przy kwocie 16.000,00 zł na każdego pracownika 

przypada jedno szkolenie. 

Radny Bęben powiedział, że pracownicy mieli żal, że nie jeżdżą na szkolenia. 

Skarbnik odpowiedział, że jest dokumentacja potwierdzająca ilu pracowników brało udział w 

szkoleniach. Dodała, że Wójt powiedział, iż zrobi remanent w delegacjach. 

Radna Gorzałka powiedziała, że jak pracownik bierze udział w szkoleniu to powinien 

przekazywać informacje, które uzyskał innemu. 

Zastępca Wójta Ciesielski powiedział, że są też bezpłatne szkolenia. 

Radny Bęben zgłosił wniosek o zmniejszenie planowanych wydatków na delegacje do 

30.000,00 zł, a kwotę 10.000,00 zł przeznaczyć na ocieplenie ściany szkoły w Ostrowach nad 

Okszą. 

Przewodnicząca Komisji poddała wniosek pod głosowanie. 
Głosowało 14 radnych w tym:  

 głosów „za”    - 13 

 głosów „przeciw”   - 0 

 głosów „wstrzymujących”  - 1  

Wniosek został przyjęty.   

Radny Bęben zapytał o koszty realizacji projektu Panorama Bitwy pod Mokrą. 

Skarbnik wyjaśniła, że inwestycja będzie realizowana w latach 2014 – 2015. Łączny koszt 

wynosi 759.550,00 zł, z tego 500.000,00 zwróci Marszałek po jej zrealizowaniu. 

Radny Sznober powiedział, że jest to niewielka kwota za realizację takiej inwestycji. 

Zastępca Wójta Ciesielski powiedział, że jak gmina nie składa wniosków to jest zarzut, że nie 

pozyskuje środków. 

Radny Owczarek powiedział, że wniosek został tak napisany, iż Marszałek z pewnością go 

odrzuci. 

Radny Owczarek opuścił posiedzenie Komisji o godz. 16.45. 

 

Radny Bęben zgłosił wniosek o zdjęcie z budżetu projektu pn. Panorama Bitwy pod Mokrą i 

przeznaczenie tych środków na modernizację kotłowni w szkole, w Miedźnie. 

Zastępca Wójta Ciesielski powiedział, że zostaną wydane środki na modernizację kotłowni w 

szkole, a później mogą być nabory na takiego typu inwestycje. 

Skarbnik powiedziała, że termomodernizacja budynków użyteczności publicznej została ujęta 

w Wieloletniej Prognozie Finansowej na lata 2014 – 2020. 

Przewodnicząca Komisji poddała wniosek pod głosowanie. 
Głosowało 13 radnych w tym:  

 głosów „za”    - 10 

 głosów „przeciw”   - 2 

 głosów „wstrzymujących”  - 1 

Wniosek został przyjęty.   

 

Ad. pkt 3. 

1. Projekt uchwały w sprawie gminnego programu profilaktyki i rozwiązywania 

problemów alkoholowych oraz przeciwdziałaniu narkomanii i przeciwdziałaniu 

przemocy w rodzinie na 2014 r. 

Radny Bęben zapytał, czy klub żeglarski Wicher wykorzystuje środki finansowe. 

Radna Gorzałka zapytała, jak wygląda sprawa organizowanych konkursów gminnych. 

Przewodniczący Idasz zapytał, jakie konkursy gminne zaplanowano. 

Radni i Przewodniczący nie uzyskali odpowiedzi na zadane pytania. 

Radna Gorzałka zapytała o doposażenie gabinetu pielęgniarki w Gimnazjum w Miedźnie. 

Skarbnik powiedziała, że doposażenie polega na wymianie podłogi, drzwi oraz zakupu mebli. 
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Przewodniczący Rady zapytał, czy w szkołach na terenie powiatu funkcjonują takie gabinety. 

Radny Tałajczyk powiedział, że jest to bardzo różnie. Dodał, że zwykle pielęgniarki mają po 

5- 6 szkół. Zaznaczył, że należałoby sprawdzić jak funkcjonuje gabinet w gimnazjum. 

Radna Gorzałka powiedziała, że jeżeli pielęgniarka byłaby przez 2 godziny w tygodniu w 

gabinecie to czy jest sens jego wyposażania. 

Radny Bęben zgłosił wniosek, aby w pkt 6c wykreślić słowo szkoły. 

Przewodnicząca Komisji poddała wniosek pod głosowanie. 
Głosowało 13 radnych w tym:  

 głosów „za”    - 13 

 głosów „przeciw”   - 0 

 głosów „wstrzymujących”  - 0 

Wniosek został przyjęty.   

Radny Leśnikowski powiedział, że przeznacza się kwotę 4.000,00 zł na piknik rodzinny nad 

zalewem, a tylko 4.200,00 zł na 130 – lecie Zespołu Szkół w Ostrowach nad Okszą. 

Przewodniczący Rady zapytał, ile w bieżącym roku odbyło się posiedzeń Gminnej Komisji 

Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych. 

Pracownik Biura Rady odpowiedziała, że ok. 6. 

2. Projekt uchwały w sprawie przyjęcia wieloletniej prognozy finansowej Gminy 

Miedźno na lata 2014 – 2020. 

Skarbnik omówiła wykaz przedsięwzięć planowanych do realizacji w latach 2014 – 2020. 

Radny Ciesielski powiedział, że w wykazie przedsięwzięć powinny się znaleźć drogi Leśna, 

Łąkowa, Brzozowa, Chabrowa i Słoneczna z Ostrów nad Oksza, bo są to drogi polne.  

Skarbnik powiedział, że mogą to być inwestycje jednoroczne. 

 

Ad pkt. 4.  

Przewodniczący Rady zapytał o przebudowę ulicy Sienkiewicza w Miedźnie. 

Zastępca Wójta Ciesielski powiedział, że odbędzie spotkanie z kierownikiem budowy oraz 

inspektorem nadzoru. 

Radny Bęben powiedział, że powinno się zmienić inspektora nadzoru. 

Zastępca Wójta Ciesielski powiedział, że wykonawca miał zgłaszać kładzenie każdej warstwy 

inspektorowi nadzoru. 

Radny Bęben powiedział, że mieszkaniec gminy zapłacił za odbiór odpadów, a ma je 

nieodebrane. 

Zastępca Wójta Ciesielski powiedział, że  firma wjeżdża po odpady tylko w drogi publiczne. 

Radny Bęben powiedział, że podczas jednej z sesji Wójt zadeklarował, że do osób, do których 

nie może wjechać śmieciarka wyśle transport po odpady. 

Zastępca Wójta Ciesielski odpowiedział, że osoby te mogą to zgłosić telefonicznie. 

Na tym obrady komisji zakończono. 

 

 

Protokolant   Przewodnicząca Komisji  Przewodniczący Komisji 

    Budżetu, Oświaty,    Infrastruktury, Rozwoju 

    Kultury i Zdrowia   Wsi i Rolnictwa 

 (-) Aleksandra Bernaś  (-) Janina Antczak   (-) Marcin Sznober 

 


